



家庭福利金的居住要求

Partner provisional或者interdependency visas的持有者可领取下列福利金，如果他们因被认可的理由临时在澳大利亚境外。

- Family Tax Benefit
- Parental Leave Pay或者 Dad and Partner Pay, 或者
- Double Orphan Pension.

但是，temporary protection visas持有者无论因任何原因身处澳大利亚境外，都不能领取福利金。

Family Tax Benefit

要符合领取Family Tax Benefit Part A和Part B的条件,你必须满足居住要求。你必须在澳大利亚居住并且:

- 拥有澳大利亚国籍
- 持有永久居民签证
- 持有special category visa, 或
- 持有有一个特定的临时类别签证, 例如partner provisional, interdependency 或者temporary protection visa。

你的孩子必须满足居住要求或者同你居住在一起。

在你领取此福利的期间, 必须继续满足居住要求。

Paid Parental Leave scheme

要符合领取Parental Leave Pay的条件, 你必须满足居住要求, 从你的孩子出生时或者主要由你照顾时, 直到你领取福利金的最后一天。

要符合领取Dad and Partner Pay的条件, 你领取该福利的每一天都必须满足居住要求。

当你的孩子出生或者主要由你照顾时, 你必须在澳大利亚居住并且:

- 拥有澳大利亚国籍
- 持有永久居民签证
- 持有special category visa
- 持有有一个特定的临时类别签证, 例如partner provisional, interdependency 或者temporary protection visa。

Parenting Payment

要符合领取Parenting Payment的条件，你必须满足居住要求。你必须是一名澳大利亚居民而且你必须：

- 作为澳大利亚居民的累计时间总共有104周，或者
- 被豁免此要求—例如，拥有难民身份或者在澳大利亚最近的居住期间成为单亲。

在你领取此福利的期间，你还必须在提交申请时满足居住要求。通常在提交申请的当天，你本人需要在澳大利亚。

如果你在与澳大利亚签署国际社会保障协议的国家居住或工作过，可能会对你满足这些居住要求有所帮助。

Carer Allowance

要符合领取Carer Allowance的条件，你必须满足居住要求。你和你所照顾的人必须是：

- 澳大利亚居民
- 在你领取此福利期间继续满足居住要求，并且
- 在你提交申请的当天，你本人必须在澳大利亚。

Double Orphan Pension

要符合领取Double Orphan Pension的条件，你必须满足居住要求。你必须在澳大利亚居住并且：

- 拥有澳大利亚国籍
- 持有永久居民签证
- 持有special category visa，或者
- 持有partner provisional, interdependency或者 temporary protection visa 之一。

你的孩子也必须满足居住要求或者和你居住在一起。

在领取此福利期间你必须继续满足居住要求。

如果你在与澳大利亚签署国际社会保障协议的国家居住或工作过，可能会对你满足这些居住要求有所帮助。

更多资讯

获取更多资讯：

- 访问humanservices.gov.au/families
- 访问humanservices.gov.au/yourlanguage，你可以在该网站阅读、收听或者收看其他语言的资讯

- 致电**131202**向和你说同种语言的工作人员咨询，或者
- 前往一个 **service centre**。

注意：澳大利亚境内家庭电话拨打“13”开头的号码一律按照固定费率收费。该费率可能不同于本地通话的费率，不同电话服务提供商收取费率也可能不同。使用家庭电话可免费拨打“1800”开头的号码。使用公用电话或移动电话拨打“1800”开头的号码，可能会按照较高费率计时收费。



Residency requirements for family payments

Holders of partner provisional or interdependency visas may receive the payments listed below if they are temporarily outside Australia for an approved reason.

- Family Tax Benefit
- Parental Leave Pay or Dad and Partner Pay, or
- Double Orphan Pension.

However, holders of temporary protection visas cannot receive payments while outside Australia for any reason.

Family Tax Benefit

To be eligible for Family Tax Benefit Part A and Part B, you must satisfy residency requirements. You must be living in Australia and:

- have Australian citizenship
- hold a permanent visa
- hold a special category visa, or
- hold a certain temporary visa type, for example a partner provisional, interdependency or temporary protection visa.

Your child must also meet the residency requirements or be living with you.

You must continue to meet the residency requirements for as long as you get this payment.

Paid Parental Leave scheme

To be eligible for Parental Leave Pay you must satisfy the residency requirements from the date your child is born, or comes into your primary care, until the last day of your payment.

To be eligible for Dad and Partner Pay you must meet the residency requirements for each day you receive the payment.

When your child is born or comes into your primary care, you must be living in Australia and:

- have Australian citizenship
- hold a permanent visa
- hold a special category visa

- hold a certain temporary visa type, for example a partner provisional, interdependency or temporary protection visa.

Parenting Payment

To be eligible for Parenting Payment, you must satisfy residency requirements. You must be an Australian resident and you must:

- have been an Australian resident for a period, or periods, that total 104 weeks, or
- be exempt from this requirement—for example, if you are a refugee or have become a single parent during your most recent period of Australian residence.

You must also meet residency requirements on the day you lodge your claim and for as long as you get this payment. Generally, you will need to be physically present in Australia on the day you lodge your claim.

If you have lived or worked in a country with which Australia has an international social security agreement, it may help you meet these residency requirements.

Carer Allowance

To be eligible for Carer Allowance, you must satisfy residency requirements. You and the person you are caring for must:

- be Australian residents
- continue to meet the residency requirements for as long as you get this payment, and
- be physically present in Australia on the day you lodge your claim.

Double Orphan Pension

To be eligible for Double Orphan Pension, you must satisfy residency requirements. You must be living in Australia and:

- have Australian citizenship
- hold a permanent visa
- hold a special category visa, or
- hold either a partner provisional, interdependency or temporary protection visa.

Your child must also meet the residency requirements or be living with you.

You must also continue to meet the residency requirements for as long as you get this payment.

If you have lived or worked in a country with which Australia has an international social security agreement, it may help you meet these residency requirements.

More information

For more information:

- visit humanservices.gov.au/families
- visit humanservices.gov.au/yourlanguage where you can read, listen to or watch information in other languages
- call **131 202** to speak to someone in your language, or
- visit a service centre.

Note: calls from your home phone to '13' numbers from anywhere in Australia are charged at a fixed rate. That rate may vary from the price of a local call and may also vary between telephone service providers. Calls to '1800' numbers from your home phone are free. Calls from public and mobile phones may be timed and charged at a higher rate.
